

國立屏東大學理學院應用科學國際碩士班

NPTU International Master Program in Applied Science of College of Science

學位論文格式規範

Format of Thesis

一、論文順序 Structures：

1. 封面與書背 Thesis Cover and Spine
2. 中文書名頁與英文書名頁 Chinese title and English title
3. 論文口試合格簽名頁 Thesis Approval Certificate with signature
4. 誌謝或序言(非必要) Acknowledgements or Foreword (Non- necessary)：
完成論文過程中，獲得他人之啟發與協助，或撰寫論文後感想，皆可在此項次致謝，內容請簡單扼要，以不超過一頁為原則。
In the process of completing the thesis, if you have received inspiration and assistance from others, or if you have any thoughts after writing the thesis, you can express your gratitude and thoughts here. Please keep the content concise, and the principle should not exceed one page.
5. 摘要、關鍵詞 (中英文版) Abstract and Keyword (Chinese and English)
 - (1) 內容應論述重點，包括研究目的、研究方法、程序及結論等。
The content should discuss key points, including research purpose, research methods, procedures and conclusions, etc.
 - (2) 中英文摘要頁數請各以一頁為原則
Please keep one page for both Chinese and English abstracts.
6. 目錄，包括各章節之標題、參考文獻、附錄及其所在之頁數
List of contents, including the title of each chapter, reference, annex and the page number on which it is located.
7. 圖目錄，包括各章節之圖及其所在之頁數。
List of Figures, including pictures of each chapter and the page number on which it is located.
8. 表目錄，包括各章節之表及其所在之頁數。
List of Tables, including tables of each chapter and the page number on which it is located.
9. 論文正文 Thesis body
10. 參考文獻 References/ Bibliography

二、撰寫格式說明 Format of body

1. 紙張：除封面、封底外，均採用白色 A4 規格紙裝訂。

Paper : Except for the front and back covers, all of papers bound on white A4 paper.

2. 字體 Font :

- (1) 中文：大小為 12，標楷體，行距以 1.5 倍行高為主。

Chinese words size : 12, Font : BiauKai, the line spacing is mainly 1.5 times the line height.

- (2) 英文：12 號 Times New Roman，字體行距以 1.5 倍行高為主。

English words size : 12, Font : Times New Roman, the line spacing is mainly 1.5 times the line height.

3. 邊界留白上、下、左、右各 3 公分，字體顏色為黑色，內文要加標點，全文不得塗汙刪節。

The margins should be 3 cm at the top, bottom, left and right sides. The font color should be black. The text must be punctuated and not be defaced or deleted.

4. 論文以中文或英文撰寫，單面列印，但 80 頁以上採雙面列印。

Papers should be written in Chinese or English and printed on one side. However, if the paper exceeds 80 pages, it should be printed on two sides.

5. 論文正文前之頁數，以 i ， ii ， iii …等小寫羅馬數字連續編頁，置中對齊。

The number of pages before the main text of the thesis should be numbered consecutively with lowercase Roman numerals such as i, ii, iii, etc., and placed in the middle of the bottom of each page.

6. 自論文正文首頁起至「附錄」頁止，以 1，2，3…等阿拉伯數字連續編頁，置中對齊。

From the first page of the main text to the " Annex ", number the pages consecutively with Arabic numerals such as 1, 2, 3... etc., placed in the middle of the bottom of each page.

三、圖表參考文獻 References of the Figure or table

若正文中之圖或表格，擷取自參考文獻，必須於本文該圖或該表格的位置下方標註資料來源。

If the figure or table in the text is taken from a reference, the source of the data must be noted below the figure or table in this article.